


LAURITS BJERRUM            

Dr. Bjerrum was born August 6, 1918 in Farso, Denmark. He did his undergraduate
work at the Technical University of Denmark and his graduate work at the Federal Institute of
Technology, Zurich, Switzerland.

After working in Denmark and Switzerland, Dr. Bjerrum went to Norway in 1951 to
become  the  first  Director  of  the  new  Norwegian  Geotechnical Institute. Dr. Bjerrum
successfully built NGI into the best institute of its type in the world. From Dr. Bjerrum and  
his  staff at NGI have come  many  publications. Their work at on the An excellent speaker,
Dr. Bjerrum has lectured at a number of universities in the United States and in Europe,
especially at M.I.T. and the University of Illinois. Dr. Bjerrum was President of the
International Society of Soil Mechanics and Foundation Engineering during the period of
1965 to 1969. he was a Rankine Lecturer and a  Terzaghi Lecturer.

Dr. Bjerrum died suddenly on February 27, 1973. while in England to attend a
Rankine Lecture.

(Lambe and Whitman, p.388)

畢傑林博士於 8月 6 日 1918 生於丹麥的發沙 ( Farso, Demark) 。 初畢業於丹麥

工科大學 ( Tecbnical University of Demark)，後赴瑞士秋立墟的國立技術學院 ( Federal

Institute of Thechnology ) 攻讀。

在丹麥與瑞士工作多年，1951入挪威大㆞技術研究院 ( Norwegian Geotechnical

Institue，NGI)得開山博士學位。畢傑林博士成功㆞建立NGI成為世界類似組織㆗的最

佳研究機構。由畢傑林及其同僚的努力，NGI出版大量書刊問世。有關剪力強度的基

本原理，尤其對靈敏粘土，與自然邊坡的穩定等研究，咸奉為皋圭。

畢傑林博士善口才，先後在美國與歐洲各大學講學，尤其在麻省理工學院，與

伊利諾大學較長。博士自 1965 至1969 任國際土壤力學及基礎工程學會會長。並擔任

來金講座與德植基講座。

(㆗文譯本)
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